中国医学影像技术

CHINESE JOURNAL OF MEDICAL IMAGING TECHNOLOGY

设为首页 | 加入收藏 | 联系我们

2014-05-12 星期-

首页 | 本刊简介 | 编委会 | 收录情况 | 投稿须知 | 期刊订阅 | 稿件查询 | 广告招商 | 会议

李玉泽,任克,王强,赵宇,赵丽,徐克.CT灌注扫描评价兔VX2腹腔移植瘤放疗疗效[J].中国医学影像技术,2013,29(3):321~324

CT灌注扫描评价兔VX2腹腔移植瘤放疗疗效

CT perfusion in assessment on radiation effect of rabbit VX2 enterocoelia implanted tumor

投稿时间: 2012-08-31 最后修改时间: 2013-01-24

DOI.

中文关键词:灌注成像 动物实验 腹腔移植瘤模型 放射治疗

英文关键词:Perfusion imaging Animal experimentation Enterocoelia implanted tumor model Radiotherapy

基金项目:辽宁省教育厅科学技术研究项目计划基金(05L582)、辽宁省科技厅科学技术计划项目(2012225013)。

作者	单位	E-mail
李玉泽	中国医科大学附属第一医院放射科。辽宁 沈阳 110001	
<u>任克</u>	中国医科大学附属第一医院放射科、辽宁 沈阳 110001	renke815@sina.com
<u>王强</u>	中国医科大学附属第一医院放射科、辽宁 沈阳 110001	
赵宇	中国医科大学附属第一医院放射科、辽宁 沈阳 110001	
赵丽	中国医科大学附属第一医院放射科、辽宁 沈阳 110001	
<u>徐克</u>	中国医科大学附属第一医院放射科、辽宁 沈阳 110001	

摘要点击次数:652

全文下载次数:314

中文摘要:

目的:探讨CT灌注成像在评价兔VX2腹腔移植瘤放疗疗效中的应用价值。方法:建立兔VX2腹腔移植瘤模型,将实验兔随机分为治疗组和对照组,治疗组接受肿瘤放射治疗,对照组单纯饲养1周。对治疗组放疗前和放疗1周后及对照组均行CT灌注扫描。比较治疗组及对照组前后两次CT灌注参数[血流量(BF)、血容量(BV)及血管表面通透性(PS)],对两组肿瘤大小变化、灌注参数与MVD进行相关分析。结果:治疗组和对照组各纳入10只实验兔,放疗1周后治疗组实验兔瘤区BF、BV和PS均较放疗前明显降低(P均<0.01),且均低于对照组(P均<0.01)。对照组瘤区前后两次BF、BV和PS的差异均无统计学意义(P均>0.05)。治疗组与对照组MVD计数的差异有统计学意义(=12.67,P<0.01)。肿瘤实质区BF、BV与MVD计数呈正相关(r=0.72及0.63,P均<0.05);而PS与MVD计数无明显相关(r=0.40,P>0.05)。结论:CT灌注成像技术能够用于评价兔VX2腹腔移植瘤的放疗疗效。

英文摘要:

Objective: To explore the application value of CT perfusion in assessment on radiotherapy effect of rabbit VX2 enterocoelia implanted tumor. Methods: VX2 enterocoelia implanted tumor rabbit models were built, and then were divided into treated group and control group randomly. The rabbits in treated group were treated with radiotherapy, yet rabbits in control group were only fed. Rabbits in two groups underwent CT perfusion (CTP) before and one week after radiotherapy or feeding. The first and the second CTP parameters (blood flow [BF], blood volume [BV] and permeability surface [PS]) were compared between treated group and control group. Then, the correlation of tumor size, CTP parameters and MVD in two groups were analyzed. Results: There were 10 experimental rabbits in the treated group and control group, respectively. One week after radiotherapy, BF, BV and PS of the VX2 tumors in treated group noticeably decreased compared to before radiotherapy (all P < 0.01), which were obviously lower than those in control group (all P < 0.01). There was no statistical different in BF, BV and PS of control group between the two times. MVD in the two groups were statistical different (r = 12.67, P < 0.01). In solid area of tumor, BF and BV were positively correlated with MVD (r = 0.72, 0.63, both P < 0.05), but PS was not correlated with MVD (r = 0.40, P > 0.05). Conclusion: CTP can be used to evaluate radiotherapy effect of rabbit VX2 enterocoelia implanted tumor.

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

您是第6245262 位访问者

版权所有: 《中国医学影像技术》期刊社

主管单位:中国科学院 主办单位:中国科学院声学研究所

地址:北京市海淀区北四环西路21号大猷楼502室 邮政编码:100190 电话:010-82547901/2/3 传真:010-82547903

京ICP备12000849号-1

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计